
Volgens advocaat Rob 
Blaauw, die Oostpunteigenaar
Willy Maal al meer dan twintig
jaar vertegenwoordigt, zijn in de
Landsverordening Oostpunt ga-
ranties ingebouwd voor behoud
van de natuur. Carmabi zegt
juist dat het conceptbesluit fataal
is voor de natuur.

Blaauw wijst op de passages
die aan de concept-landsverorde-
ning zijn toegevoegd na de hoor-
zitting over de ontwikkeling van
Oostpunt: ,,In de tekst zijn strin-

gente regels opgenomen voor de
bescherming van de koraalrif-
fen.” Tot driemaal toe staat in de
landsverordening dat bij de ont-
wikkeling ‘maatregelen worden
getroffen ter bescherming en be-
houd van het mariene milieu
dan wel voorkoming van veront-
reiniging van het zeewater’ en
verder ‘ten aanzien van een of
meerdere zeldzame plant- en
diersoorten’. Ook vindt Blaauw
dat Carmabi het door het exter-
ne onderzoeksbureau Wolff op-

gestelde Zoning Plan verkeerd
weergeeft en met het eigen vlek-
kenplan juist het milieu schade
toebrengt. De natuurorganisatie
doet het volgens Blaauw voorko-
men alsof agrarisch gebied, golf-
banen, een windmolenpark en
twee parkgebieden tot bebouw-
de zones moeten worden gere-
kend: ,,Carmabi schept bewust
een onjuist beeld.” Daar tegeno-
ver stelt de advocaat dat het door
Carmabi opgestelde vlekken-
plan niet is gebaseerd op veld-
onderzoek. Daardoor is er een
vliegstrip gepland in heu-
velachtig terrein, worden de
beste landbouwgronden niet ge-
bruikt en plant Carmabi bebou-
wing op heuveltoppen waar be-
dreigde plant- en diersoorten
voorkomen. In het door de Raad
van Ministers goedgekeurde
plan zijn dat wel conserverings-
gebieden. ,,Het Carmabiplan is
natte vingerwerk.”

Verder vindt Blaauw dat Sta-
tenlid Melvin ‘Mac’ Cijntje (PS)
ten onrechte vreest voor vervui-
ling van de wateren rond Oost-
punt door de lozing van afvalwa-
ter in de zee. De zuidkust van
Curaçao is inderdaad vervuild
door lozingen en bouwafval,
maar in de concept-landsveror-
dening is juist een streng ver-
gunningenstelsel opgenomen,
waardoor de koraalriffen en het
milieu worden gespaard. Hij
stelt dat de initiatiefnemers voor
een voorstel in het Parlatino
voor de bescherming van het
mariene milieu (Cijntje en colle-
ga-Statenlid Glenn Sulvaran) te-
vreden kunnen zijn met de
landsverordening voor Oost-
punt, omdat daarin al alle regels
voor bescherming van het mi-
lieu zijn opgenomen. Carmabi-
directeur Mark Vermeij stelt dat
zijn organisatie zich juist heeft
gebaseerd op de oorspronkelijke
kaart die door bureau Wolff is
gemaakt. ,,Die vliegstrip stond
daar bijvoorbeeld ook al op. We

hebben ons vlekkenplan alleen
opgesteld als illustratie bij onze
ideeën. Het is geen gedetailleerd
uitgewerkt plan of voorstel.” De
ideeën van Carmabi voor de ont-
wikkeling van Oostpunt komen
volgens hem eigenlijk redelijk
overeen met die van eigenaar
Willy Maal. ,,We hebben niet zo
veel problemen met Maal. Hij
heeft steeds gezegd het milieu
aan de zuidkust te willen ont-
zien. Daar zijn wij het mee eens.
Daarom stellen we voor daar een
soort park van te maken.” Om
dat verantwoord te realiseren is
er volgens Vermeij meer studie
nodig. Dat Blaauw stelt dat er
strenge maatregelen ter bescher-
ming van het milieu in de lands-
verordening zijn opgenomen
bestrijdt de marien bioloog. Het

zijn volgens hem vage beloftes
die nergens concreet zijn: ,,Mi-
nister Earl Balborda heeft zelf
gezegd dat op Curaçao de regels
meestal niet worden nageleefd.”
Carmabi heeft een duidelijke
mening over de ontwikkeling
van het gebied. Grootschalige
bouw van huizen en hotels is
volgens Vermeij fataal voor het
koraal. ,,Als je daar 20.000 hui-
zen neerzet komen er 50.000
mensen wonen op een gebied
dat maar 10 procent van Curaçao
beslaat. Dat is meer dan in Wil-
lemstad.” Hotelbouw en groot-
schalig toerisme zijn in het kust-
gebied funest, denkt Vermeij.
Wat Carmabi betreft is ontwik-
keling van Oostpunt prima,
maar dan als een parkgebied
met beperkte bebouwing.
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In een brief gedateerd 24 september 2014
stelt onafhankelijk Statenlid Omayra Lee-
flang verschillende vragen aan minister
Ben Whiteman van Gezondheid, Milieu
en Natuur.

Zo wil Leeflang onder andere weten of
de minister ervan op de hoogte is dat er
verschillende zorginstellingen en zorg-
verleners zijn die niet een eerlijk tarief

krijgen voor de geleverde zorg en of de
minister een lijst kan leveren van de in-
stellingen en/of zorgverleners die geen
zorg meer leveren aan verzekerden van
de bvz omdat het tarief te laag zou liggen.
,,Wat gaat u doen nu verschillende boti-
ka’s hun deuren hebben moeten sluiten
vanwege het sociaal tarief van de SVB?

Wanneer gaat u voor eerlijke tarieven zor-
gen zoals is aangegeven in de wet van de
basisverzekering onder artikel 7.5 (Bij
landsbesluit houdende algemene maatre-
gelen worden regels gesteld met betrek-
king tot door zorgaanbieders voor ver-
leende zorg in rekening te brengen tarie-
ven)?” Tot slot stelt de parlementariër:

,,Volgens de bvz-wet, onder artikel 7.5, lid
2 kan een instelling of zorgverlener geen
ander tarief vragen dan hetgeen door de
regering door middel van een landsbe-
sluit is vastgesteld. Maar nu u met uw
verantwoordelijkheid heeft gefaald om
een eerlijk tarief vast te stellen, heeft u il-
legaliteit van tarieven veroorzaakt en is
het volk hiervan de dupe. Wanneer
neemt u uw verantwoordelijkheid en
wordt er een eerlijk tarief vastgesteld?”

Vragen aan Whiteman

Botsende visies
over Oostpunt
Natuurbehoud leidt tot felle discussie
Van een onzer verslaggevers
Willemstad - Nu de Raad van Ministers het groene licht heeft gegeven voor de ont-
wikkeling van Oostpunt is er een woordenstrijd ontbrand over de beste manier om het
milieu te sparen. 
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Het Zoning Plan van onderzoeksbureau Wolff. 
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Het vlekkenplan van Carmabi. FOTO CARMABI


